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П Р О Т О К О Л 

 

№ 216 
 

София, 30.07.2024 година 

 

Днес, 30.07.2024 г. от 10:02 ч. се проведе открито заседание на Комисията за 

енергийно и водно регулиране (КЕВР, Комисията) в състав „Енергетика“, ръководено от 

председателя доц. д-р Иван Н. Иванов. 

 

 На заседанието присъства членът на Комисията Александър Йорданов и главният 

секретар Росица Тоткова (без право на глас).  

 

 На заседанието присъстваха М. Димитров - директор  на дирекция „Природен газ“, 

Р. Тахир - началник на отдел „Цени, лицензии и пазари – природен газ“ и експерти на 

КЕВР. 

 

Заседанието беше излъчено в реално време чрез интернет страницата на 

Комисията.  

 

Председателят доц. д-р Иван Н. Иванов откри заседанието и констатира, че не са 

налице правни пречки за провеждането му. 

 

Комисията за енергийно и водно регулиране е поканила като страна по преписката 

лицата, представляващи „Булгаргаз” ЕАД, за присъствено участие в откритото заседание.  

 

„Булгаргаз” ЕАД е уведомено за провеждане на заседанието с писмо на КЕВР с 

изх. № Е-15-20-17/18.07.2024 г.  

 

Заявили участие в откритото заседание са: 

 г-н Веселин Синабов – изпълнителен директор на „Булгаргаз“ ЕАД; 

 г-жа Людмила Витанова – ръководител на отдел „Цени, пазарни анализи и 

ценообразуване“ в „Булгаргаз“ ЕАД; 

 г-жа Мария Захариева – директор на дирекция „Връзки с обществеността“ в 

„Булгаргаз“ ЕАД. 

 

На откритото заседание беше разгледан доклад с вх. № Е-ДК-866 от 15.07.2024 г. 

относно заявление от „Булгаргаз” ЕАД с вх. № Е-15-20-17#1 от 11.07.2024 г. за 

утвърждаване на цена за месец август 2024 г., по която общественият доставчик да 

продава природен газ на крайните снабдители на природен газ и на лица, на които е 

издадена лицензия за производство и пренос на топлинна енергия. 

 

https://www.dker.bg/
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Докладът, изготвен от работна група в състав: Милен Димитров, Елена Маринова, 

Ремзия Тахир, Михаела Андреева, Хриси Йорданова, Людмила Ненова, Александра 

Димитрова, Любослава Джоргова и Рада Башлиева, е приет с решение на КЕВР на закрито 

заседание по т. 1 от Протокол № 213/18.07.2024 г. и публикуван на интернет страницата 

на Комисията. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Комисията заседава в специализиран състав „Енергетика“ с участието на г-н 

Александър Йорданов и на моя милост, защото г-н Голубарев е в годишна отпуска. 

Както провеждаме откритите заседания, най-напред думата имат представителите 

на заявителя. Официално „Булгаргаз“ ЕАД ни информира, че становището на дружеството 

по изготвения от работната група на Комисията доклад ще бъде представено от г-н 

Веселин Синабов - изпълнителен директор на „Булгаргаз“ ЕАД, г-жа Людмила Витанова – 

ръководител на отдел „Цени, пазарни анализи и ценообразуване“ в дружеството и г-жа 

Мария Захариева, която е директор на дирекция „Връзки с обществеността“ в същото 

дружество.  

Г-н Синабов, заповядайте, имате думата да ни представите устно какво е 

становището на „Булгаргаз“ ЕАД по изготвения доклад. Слушаме Ви! 

 

В. Синабов – изпълнителен директор на „Булгаргаз“ ЕАД: 

Благодаря, г-н Председател! Запознахме се с доклада на работната група. Нямаме 

забележки. Видно от нашето заявление цената за м. август се повишава незначително 

спрямо действащата през м. юли, към днешна дата с около 4,5% или 2,50 лв. Това е в 

резултат на планираните ремонтни дейности през м. август на Трансадриатическия 

газопровод. Това ще доведе до временно прекъсване с около седмица на доставката на 

природен газ от Азербайджан и съответно делът на този газ при образуване на 

регулираната цена за м. август е по-нисък в сравнение с предходни месеци и в резултат на 

това се получава исканото от нас незначително повишение. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Благодаря, г-н Синабов! Аз искам изрично да подчертая, че ако нямаше в рамките 

на месеца предвидена тази поддръжка на газопровода ТАР, който е мисля от 05 август до 

11 август, количеството, което трябваше да бъде получено от Азербайджан, беше същото, 

каквото трябваше да бъде получено в предния месец. Тъй като в заявлението не се 

получават количества природен газ, които са свързани с индекса TTF на нидерландската 

борса, цената на природния газ нямаше да се промени. Самата поддръжка, едноседмична, 

в рамките на годината, е необходима. Тя практически не зависи от волята нито на 

„Булгаргаз“ ЕАД, нито на други български институции. Това, както Вие казахте, г-н 

Синабов, води до повишаване с около 2,50 лв. на цената на природния газ. Вашето 

заявление за 61,44 лв. ли беше? Да… Моля? 

 

В. Синабов – изпълнителен директор на „Булгаргаз“ ЕАД: 

Към днешна дата… 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Към днешна дата… Точно така! Сега, ние в крайна сметка ще изчакаме края на 

месеца, но отбелязвам все пак, че изключая тази поддръжка, която спира доставките за 

една седмица от Азербайджан, няма други причини, които да налагат повишаване на 

цената на природния газ. Няма причини, свързани с дейността на дружеството, на 

„Булгаргаз“ ЕАД. Освен това искам да отбележа, че газохранилището „Чирен“ вече е 

запълнено над 80%. Мисля, че вече е над 81%. Средната запълняемост в Европейския 

съюз е над 83%. Това са също фактори, които стабилизират в общи линии цената на 
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природния газ. Не се очаква рязко повишаване на цената на природния газ в следващите 

месеци. Това трябва да бъде една констатация, която трябва да успокои българските 

потребители: както бизнеса, така и битовите потребители.  

Заповядайте! Слушаме Ви, г-н Йорданов! 

 

Ал. Йорданов – член на Комисията за енергийно и водно регулиране: 

Само, извинете ме, че така добавям, но само да подчертая, че това прекъсване, за 

което и г-н Синабов съобщи и Вие също така, е планирано. Известно е на всички 

търговски участници: не само в България, а и в региона, така че нищо извънредно няма в 

тази причина. Тя е съвсем обяснима и техническа по своето естество. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Точно така. Естествено, г-н Йорданов, подкрепям това, което казахте. И в 

количествено отношение може да се каже, че всъщност тази едноседмична пауза на 

доставките означава намаляване с 200 000 MWh на количеството природен газ, което се 

доставя от Азербайджан и вместо количеството 888 000 MWh то става 688 000. Тази 

разлика от 200 000 MWh се компенсира с количества от „Газов Хъб Балкан“, които по 

обясними причини, свързани с периода на нагнетяване на тези количества в „Газов Хъб 

Балкан“, е с една, не много по-висока, но все пак по-висока цена от цената на азерския газ. 

В крайна сметка… 

 

Л. Витанова – ръководител на отдел „Цени, пазарни анализи и 

ценообразуване“ в „Булгаргаз“ ЕАД: 

Само за секунда да Ви поправя… за хранилището. Не „Газов Хъб Балкан“, а от 

хранилището „Чирен“. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Извинявайте, лапсус, газохранилището „Чирен“. Лапсус! Мисля че е повече от 

ясно, че не може да получавате по този начин. Благодаря! Обръщам се към работната 

група. Има ли обстоятелства, които трябва да отбележим към днешна дата, които да 

променят доклада? 

 

М. Димитров – директор  на дирекция „Природен газ“: 

Уважаеми г-н Председател, уважаеми г-н Йорданов, уважаеми г-н Синабов, 

уважаема г-жо Витанова, на работната група не са известни нови факти и обстоятелства, 

спрямо тези, които вече са отразени в доклада на работната група, който е представен на 

закрито заседание на Комисията.  

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Благодаря, г-н Димитров! Ако няма друго, което да ни съобщят представителите на 

дружеството заявител „Булгаргаз“ ЕАД: насрочвам закритото заседание, на което 

Комисията за енергийно и водно регулиране ще се произнесе с решение за утвърждаване 

на цена за месец август 2024 г., по която общественият доставчик да продава природен газ 

на крайните снабдители на природен газ и на лица, на които е издадена лицензия за 

производство и пренос на топлинна енергия, на 01.08.2024 г. от 10:30 часа. 

Представителите на дружеството поемат ангажимент, че при настъпила промяна трябва 

своевременно да ни информират така, както се прави ежемесечно. Колеги, със 

съобщението, което направих, закривам днешното публично заседание.  

Благодаря на участниците от „Булгаргаз“ ЕАД! Благодаря на всички колеги от 

Комисията, участвали в заседанието! 
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Комисията прецени, че обстоятелствата по образуваното производство са изяснени 

пълно и всестранно, и на основание чл. 47, ал. 1 от Правилника за дейността на КЕВР и на 

нейната администрация 

 

 

Р Е Ш И : 

 

Насрочва закрито заседание на 01.08.2024 г. за приемане на решение относно 

заявление от „Булгаргаз” ЕАД с вх. № Е-15-20-17#1 от 11.07.2024 г. за утвърждаване на 

цена за месец август 2024 г., по която общественият доставчик да продава природен газ на 

крайните снабдители на природен газ и на лица, на които е издадена лицензия за 

производство и пренос на топлинна енергия. 

 

Приложение: 

1. Уведомително писмо на КЕВР с изх. № Е-15-20-17/18.07.2024 г. до „Булгаргаз“ 

ЕАД. 

 

 

 

 

ЧЛЕНОВЕ НА КЕВР:    ПРЕДСЕДАТЕЛ:  

 

       

.................................................                 ДОЦ. Д-Р ИВАН Н. ИВАНОВ 

 А. Йорданов 

 

                                                    ГЛАВЕН СЕКРЕТАР:  

  

                   РОСИЦА ТОТКОВА 

 

 
Протоколирал: 

 

              И. Зашева - главен експерт 


